
Referat af fællesmøde i Østbirk Idrætsforening i klubhuset d. 5. maj kl. 19.00  

 

Deltagere: Bestyrelsen: Torben, Bent, Kirsten, Poul og Gudrun 

Fra udvalgene: Søren (hjemmeside),Mona (gymnastik), Morten (badminton), Martin (fodbold) og 

Peter (håndbold). 

Der var afbud fra atletik og motion, petanque og tennis. 

Pkt. 1.  Informationer fra bestyrelsen 
a.   Invitation fra Horsens kommune til Nordisk Ungdomstræf 2009 i Finland. 

Vi har mulighed for at indstille 1-2 ungdomsledere – Torben tjekker om tilbuddet stadig gælder – i 

så fald meldes det hurtigt til udvalgene, som så vil spørge de unge. Martin havde et par stykker, han 

gerne ville tilbyde turen. 

b.  Jubilæum. 

Programpunkterne gennemgået – der var bred tilslutning til programmet. Ikke mindst 

fællesspisningen lørdag aften blev rost. 

Festteltet rejses tirsdag 2. juni kl. 17 – de følgende dage ordnes gulv, borde stole m.m. 

Teltet skal først nedtages søndag 14. maj – se info fra fodboldudvalget. 

Det er endvidere besluttet at udgive et jubilæumsskrift. 

Hans Sønnichsen nævntes som forslag til chef for baren. 

 

Pkt. 2.  Økonomi  
Horsens Kommune har udsendt aktivitetstilskud – det er mindre end sidste år, men mere end 

budgetteret. 

Der har igen været indbrud i tennis-skuret – nyindkøbte junior ketchere og bolde er stjålet ved 

højlys dag. Kirsten undersøger forsikringsforholdene i denne situation. 

Vi skal senest om et år have nyt EDB-program, da DGI ikke længere vil understøtte 

”foreningspakken”. Kirsten tager senere på måneden på kursus for at se på et andet program. 

 

Pkt. 3.  Nyt fra udvalgene  

Søren – hjemmesiden: opfordrede de enkelte aktiviteter til at rydde op – nogle få har gjort det og 

har kun aktuelle ting på siden. Opfordrede endvidere til at indsende fotos. 

Der skal reklameres mere for hjemmesiden – desuden undersøges det, hvor mange besøgende der er 

på siden. 

Mona (gymnastik): 11 lokale hold + 3 jubilæumshold samt holdet fra Vestbirk Efterskole havde 

været med til gymnastikopvisningen. Der havde været 500-600 betalende tilskuere (16.000 kr. i 

indtægter). 

Der er altid en god stemning ved Østbirk-opvisningerne, hvilket også bemærkes af deltagere, der 

har erfaring fra andre opvisninger. 

Havde haft brug for kopimaskinen ved opvisningen, men der var ingen toner – det gav anledning til 

en del drøftelse.  

Konklusion: bestyrelsen finder ud af, om der er en fast aftale – ellers udstikkes rammer for en 

ordning, så det ikke gentages. 

Erik er stoppet i udvalget, men der er endnu ikke fundet en afløser. 

Der er holdt møder med instruktører til næste sæson. 



Morten (Badminton): Sæsonen lige afsluttet med flot resultat ved landsmesterskaberne (3. plads). 

Alle motionstider i hallen har været booket, men der har været færre børn (halvt så mange som 

tidligere). Som opstart til efteråret er der planlagt PR-aften for børnespillere – med nat-badminton 

(selvlysende bolde, net m.m.), spisning, overnatning m.m. 

Martin (fodbold): Den 14. juni planlægges en hjemme-kamp dag med kampe fra tidlig morgen til 

aften. Derfor ønskes festteltet brugt til diverse supplerende aktiviteter, udsalg m.m. 

Der er skrevet kontakt med 2 junior-trænere for at beholde juniorspillerne i klubben. Det er Michael 

Sørensen og Claus Kjærhus (tidl. AC Horsens). 

Fodboldskolen er tæt på at være udsolgt (112 i alt). 

Internt trænerkusus starter her i foråret og afsluttes til efteråret – 12 ØIF-ledere tilmeldt kurset. 

Udvalget har lavet er årsplan, hvilket har bragt alle udvalgets arbejdsopgaver frem i lyset med det 

formål at uddelegere opgaver, fordi for meget hviler på for få skuldre. 

Fodboldudvalget består af Martin, Leif, Verner og Marianne. 

Jens Jørn Lund er stoppet som kontaktperson over til kommunen vedr. baneanlægget. 

Martin har overtaget det, og al korrespondanceforegår nu pr. mail for at undgå 

misforståelser/uvished om, hvad der er sagt/lovet. Det har hjulpet, og anlægget står flot. 

Atletikbanerne er gjort i stand. 

Peter (håndbold): Sæsonen sluttet med 2 nedrykninger, men andre hold havde klaret sig fint. 

Trænersituationen til kommende sæson er ved at være klar. Der er aftalt ny træner til damerne. 

Efterlyste en fælles sponsorpolitik for ikke at to eller flere afdelinger løber de samme sponsorer på 

dørene. 

Det gav anledning til en længere debat. Det optimale ville være et fælles sponsorudvalget i 

foreningen, men da der ikke har været de rigtige ressourcepersoner til opgaven, løses opgaven af de 

enkelte udvalg ud fra de fælles regler, som står på hjemmesiden. 

(Petanque): Der er i opstarten allerede 39 medlemmer, og 33 var mødt op til første træningsdag. 

 

Pkt. 4.  Eventuelt 

Næste møder i fællesudvalget: 11. august kl. 19.00 

   6. oktober kl. 19.00 

   8. december (julefrokost for alle udvalgsmedlemmer) 

 

For referatet 

Gudrun 

  

 


